

			-				-			
--	--	--	---	--	--	--	---	--	--	--

Student-Nr. / Student No.

 Name/Vorname(n)
 Surname/First Name(s)

 Departement/Institut
 Department/Institute

Diese **Kursbestätigung** ist der persönliche Ausweis für die während des Doktoratsstudiums erfolgte Belegung von Veranstaltungen. Eine Veranstaltung ist entweder eine Vorlesung aus dem Programm der ZGSM oder ein „Doctoral Studies Course“. Die erzielbaren Krediteinheiten werden im Newsletter und auf der Website der ZGSM (www.zgsm.ch) veröffentlicht. Insgesamt müssen 12 Krediteinheiten erbracht werden.

This **Course List** provides proof of the courses you have successfully completed during your doctoral studies. The term „course“ here may be either a course listed in the program of the ZGSM or a „Doctoral Studies Course“. The achievable credit units are listed in the newsletter and on the website of the ZGSM (www.zgsm.ch). In total 12 credit units have to be earned.

Titel der Veranstaltung <i>Title of Course</i>	Datum <i>Date</i>	Ort <i>Location</i>	Dozent/in, Organisator/in <i>Lecturer, Organizer, Instructor</i>	Unterschrift <i>Signature</i>	Krediteinheiten <i>Credit Units</i>

Titel der Veranstaltung <i>Title of Course</i>	Datum <i>Date</i>	Ort <i>Location</i>	Dozent/in, Organisator/in <i>Lecturer, Organizer, Instructor</i>	Unterschrift <i>Signature</i>	Krediteinheiten <i>Credit Units</i>

Die/der LeiterIn der Doktorarbeit bestätigt mit ihrer/seiner Unterschrift, dass die Liste der Vorlesungen die Bestimmungen¹ der Doktoratsverordnung erfüllt. / The advisor confirms with her/his signature that the list of courses fulfils the regulations¹ for the doctoral studies.

LeiterIn / Advisor : _____

Datum / Date : _____

Vorsitz Doktoratsausschuss: _____
 Chair doctoral committee :

Datum / Date : _____

¹ Insbesondere müssen Doktorierende der ETH 4 Krediteinheiten ausserhalb ihres Forschungsgebietes erwerben. Diese sind mit einem Stern zu markieren. /

Doctoral students of ETH need to obtain 4 credit points outside of their research area. These have to be marked with an asterix.

Empfehlung: Scan-Kopie der Kursbestätigung jährlich an den Advisor schicken. / Recommendation: send a scan copy of this course list once a year to the advisor.